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Protokół  nr XXX/2012 
z sesji Rady Gminy Ł ęka Opatowska 

odbytej w dniu 28 grudnia 2012 r. 
w sali posiedze ń Urzędu Gminy w Ł ęce Opatowskiej 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 11:05 otworzył sesję i po powitaniu Radnych  
Sołtysów, Pana Wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości,  oświadczył, iż zgodnie z 
listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15-stu radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - Pan Witold Jankowski 
- Sekretarz Gminy  - Pani Małgorzata Gąszczak  
- Skarbnik Gminy  - Pani Alina Brząkała 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - Pan                                                                                                       
  Tomasz Jerczyński 
- Kierownik GZPO - Pani Barbara Kulak  
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 2. Przyj ęcie porz ądku obrad 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza  

z wykonania uchwał. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany budżetu Gminy na 2012 r., 
2) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2012-

2022, 
3) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łęka Opatowska, 
4) zasad udzielania stypendiów naukowych, przedmiotowych, artystycznych, 

sportowych oraz za osiągnięcie wysokiego wyniku na sprawdzianie kompetencji 
uczniów po zakończeniu szkoły podstawowej i po zakończeniu gimnazjum. 

7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i Budżetu. 
8. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 
9. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie obrad XXX Sesji Rady Gminy. 

 
Wójt Gminy Pan Witold Jankowski zwrócił się z prośbą o wprowadzenie zmian do porządku 
obrad, tzn. o dodanie  uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych w 
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związku z redakcyjnym błędem, który powstał  w załączniku Nr 2 dla ciągnika siodłowego o 
masie całkowitej nie mniej niż 12 ton a mniej niż 40 ton, uchwalono kwotę 2517,00 zł a 
powinno być 2394,00 zł. Uchwała ta została już opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Wielkopolskiego w związku z tym musi zostać  zmieniona następną  uchwałą 
Rady Gminy. 
 
Idąc dalej Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad dodaniem w/w projektu 
uchwały do punktu 6, podpunkt 5. 
Rada Gminy w obecno ści 15-stu radnych uczestnicz ących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za” przyj ęła zaproponowan ą poprawk ę do porz ądku obrad. 
 
Wobec braku uwag do porz ądku obrad poddano pod głosowanie proponowany 
porządek obrad. „Za” przyj ęciem porz ądku obrad ze zmianami głosowało 15-stu 
radnych jednogło śnie. 
 
Ad. 3. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji 
Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis, który spytał radnych czy 
ktoś życzy sobie odczytanie całości protokołu lub jego  fragmentu. 
Wobec braku próśb i uwag, Przewodniczący Rady Gminy spytał kto jest za przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji – „Za” przyjęciem protokołu głosowało 15-stu radnych 
(jednogłośnie). 
 
Ad. 4. Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
Pan Przewodniczący przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu 
porządku obrad. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno ści mi ędzysesyjnej: 
Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Pan Wójt złożył sprawozdanie za 
okres od 19 grudnia do 28 grudnia 2012 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za wystąpienie i otworzył dyskusję na temat  
sprawozdania Pana Wójta.  

Wobec braku pytań co do wystąpienia Pana Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł 
do następnego punktu porządku obrad.   
 
Ad.6. Podj ęcie uchwał w sprawie: 
W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1) Nr XXX/157/2012 w sprawie zmiany bud żetu Gminy na 2012 rok, 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Łęka Opatowska na lata 2012-2022 zawarte w podpunkcie 2, nie powinny być przeniesione 
jako pierwsze a zmiany budżetu Gminy na 2012 r. jako drugie, aby pamiętając z lat 
wcześniejszych,  RIO  nie zakwestionowała tego? 
 
Pani Skarbnik Alina Brząkała odpowiedziała że najpierw trzeba zrobić zmiany w budżecie 
aby zrobić zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Istnieje zapis w ustawie który mówi 
że Wieloletnia Prognoza Finansowa powinna być uchwalona w tym samym czasie co budżet.  
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Następnie Przewodniczący Rady Łęka Opatowska oddał głos Skarbnik Gminy Pani Alinie 
Brząkała, która przedstawiła zmiany budżetowe, które stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do 
niniejszego projektu uchwały. 
Idąc dalej Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik i otworzył dyskusję. 
 
Jako pierwsza  głos zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania i Budżetu Pani Ewa 
Kosińska, która powiedziała że pomimo tego że jeszcze nie było głosowania przedstawi  
wniosek który wypłynął na Komisji Planowania i Budżetu, mianowicie padło pytanie odnośnie 
sprzątania Rządcówki i poprosiliśmy Panią Skarbnik aby przedstawiła nam wyniki przetargu. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała że ma przed sobą umowę więc może przeczytać zakres 
sprzątania Rządcówki tj.: 
- czyszczenie podłogi drewnianej w sali spotkań, 
- czyszczenie parapetów, stołów, krzeseł, żyrandoli, drzwi zewnętrznych i wewnętrznych, 
- czyszczenie biurek i sprzętów znajdujących się w pomieszczeniach biurowych oraz na sali 
spotkań, 
- mycie na mokro posadzek w pomieszczeniach biurowych oraz na korytarzach, 
- mycie schodów wewnętrznych i zewnętrznych, czyszczenie poręczy, 
- opróżnianie pojemników na śmieci, 
- zmywanie naczyń. 
Pomieszczenia sanitarne, łazienki, pomieszczenia kuchenne, szatnia: 
- sprzątanie polegające na myciu luster, umywalek, muszli, pisuarów, podłóg, 
- opróżnianie pojemników na śmieci. 
Raz w miesiącu mycie wszystkich okien w obiekcie. Sprzątanie pomieszczenia w kotłowni. 
To jest 1200 zł miesięcznie z tym że wykonawca zapewnia dodatkowo środki higieniczne 
oraz inne środki chemiczne do obydwóch obiektów w skład który wchodzą Rządcówka i sala.  
 
Takie jak papier toaletowy, ręczniki papierowe w toaletach i pomieszczeniach socjalnych, 
mydło w pianie, zapachy do pomieszczeń, zapachy do toalet, płyn do mycia naczyń do sali 
konferencyjnej, worki na śmieci. Sprzątanie z własnymi środkami i własnym sprzętem. Obiekt 
do sprzątania wynosi 202,97 m2. 
 
Radny G. Adamski zapytał czy te 202,97 m2 to z biblioteką czy bez? 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała że bez biblioteki. 
 
Przewodniczący Rady powiedział że po przedstawieniu zakresu prac daje to inny obraz w 
kontekście tego co ta firma musi zabezpieczyć i jak to wygląda. Natomiast cały czas się 
zastanawiam czy nie byłoby coś taniej w innym wymiarze ale myślę że czas na to przyjdzie 
kiedy będziemy rozmawiać o budżecie na przyszły rok, bo na tą chwilę na pewno tego nie 
zmienimy. Następnie Przewodniczący zapytał na jaki czas jest podpisana umowa? 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała że od 1 września do 30 czerwca 2013 r.  
 
Wójt Gminy Pan Witold Jankowski powiedział że jest o tym przekonany że sprzątanie przez 
firmę sprzątającą jest najlepszym i najtańszym rozwiązaniem. Liczyliśmy to dokładnie gdy 
była do sprzątania sala gimnastyczna i w takim zakresie jak koleżanka czytała jest 
jednoznaczne że nie ma tańszego i lepszego sprzątania. Jak policzy się osoby które maja 
sprzątać, ZUS-y, urlopy, socjalne, środki chemiczne to jest to poza dyskusją. Jednoznacznie 
można stwierdzić że firma sprzątająca jest korzystniejszą ofertą, jeśli chodzi o sprzątanie 
jakichkolwiek obiektów.  
 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę w związku z 
tym nie zamykam dyskusji jeśli będzie coś jeszcze z Państwa strony. 
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Następnie odczytano projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Pan Leszek Zalewski powiedział: z góry 
bardzo przepraszam ale wydaje mi się że po przeczytaniu projektu uchwały nie ma już 
miejsca na dyskusję. Nie wiem, może się mylę ale zawsze była uchwała, dyskusja, 
odczytanie uchwały i głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział że nie widzi przeszkód aby to zweryfikować. 
 
Pani Sekretarz dodała, uważam że Pan Zalewski ma rację. Dyskusja która ma wnieść 
jakiekolwiek zmiany musi być przed odczytaniem projektu uchwały z ewentualnymi 
naniesionymi zmianami. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział że jeśli tak ma być to na pewno będę się tego trzymał, 
zweryfikuję to jeszcze z Panią Radczynią.  
 
Następnie  Rada Gminy w obecno ści 15-stu radnych uczestnicz ących w posiedzeniu – 
13 głosami „za”, 2 „wstrzymuj ącymi si ę” podj ęła uchwał ę Nr XXX/157/2012 w sprawie 
zmiany bud żetu Gminy na 2012 rok. 
 
 

2) Nr XXX/158/2012 w sprawie zmiany  Wieloletniej P rognozy Finansowej Gminy 
Łęka Opatowska na lata 2012-2022, 

 
Przewodniczący Rady oddał głos Pani Skarbnik. 
 
Pani Skarbnik powiedziała że ostatnia zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej była w 
czerwcu na półrocze. Dane w Wieloletniej Prognozie Finansowej powinny być zgodne z 
budżetem. Budżet od czerwca był kilka razy zwiększany i dochody i wydatki, były zmiany i  
zmniejszenia. W tej chwili jest uaktualnienie tej Wieloletniej Prognozy Finansowej w związku 
ze zmianami dokonanymi w budżecie.  
W załączniku Nr 1 są dane zbieżne z budżetem czyli dochody ogółem, w tym dochody 
bieżące i majątkowe. To co poprzednio uchwaliliśmy 21 825 658,41 zł takie są dochody, 
musi się to znaleźć w Wieloletniej Prognozie Finansowej. To samo wydatki. Przychody i 
rozchody nie zmieniały się. W międzyczasie od czerwca były zmieniane wydatki majątkowe 
czyli takie jakie są w budżecie na 3 531 216,00 zł. 
W załączniku Nr 2 rozbite są tylko niektóre przedsięwzięcia, ponieważ roczne 
przedsięwzięcia się nie ujmuje. Natomiast ujęte zostały te które są kontynuowane w latach tj. 
budowa kanalizacji sanitarnej w Opatowie, wymiana sieci wodociągowej Łęka Opat., 
kanalizacja Łęka Opat. i Lipie, z inwestycyjnych i Rządcówka. W bieżących zmianach gdzie 
jest umowa wieloletnia to jest dowóz dzieci, obsługa bankowa i obsługa telekomunikacyjna. 
Dane które są w planie w budżecie, są identycznie zmienione w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Natomiast pozostałe lata się nie zmieniają dlatego że na następny rok jest już 
złożona nowa Wieloletnia Prognoza Finansowa i dane w niej zawarte będą dopiero 
aktualizowane. Sporządzając sprawozdanie roczne za 2012 rok budżet był zbieżny z danymi 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Przeniesione są te kwoty z budżetu za rok 2012. 
 
Wobec braku  pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 15-stu radnych uczestnicz ących w 
posiedzeniu – 14 głosami „za”,  1 „wstrzymuj ącym si ę od głosu” podj ęła uchwał ę                 
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Nr XXX/158/2012 w sprawie zmiany  Wieloletniej Prog nozy Finansowej Gminy Ł ęka 
Opatowska na lata 2012-2022.  
 

3) Nr XXX/159/2012 w sprawie regulaminu utrzymania czysto ści i porz ądku na 
terenie Gminy Ł ęka Opatowska, 

 
Jako pierwszy zabrał głos Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Ochrony Środowiska – Pan Tomasz Jerczyński który powiedział że regulamin był dokładnie 
przedstawiony na Komisji. Jest on konsekwencją podjętych uchwał  na ostatniej sesji                        
19 grudnia. To co zawierały uchwały, zawiera również regulamin. Następnie Kierownik T. 
Jerczyński odniósł się do opinii SANEPID-u w której zaostrzenia zostały wniesione do pięciu 
punktów: 
- w paragrafie 3 chodziło o dodanie zapisu: usuwania martwych zwierząt w obrębie drogi 
- w paragrafie 19 brak było informacji odnośnie usytuowania koszy 
- w paragrafie 32 celowo nie były wpisane przez nas okresy deratyzacji. Jednak SANEPID 
zażyczył sobie ich wpisania wobec tego  pojawił się zapis że w okresie wiosny od 15 – 30 
kwietnia każdego roku i jesienią od 15 – 31 października każdego roku 
- nie uwzględniono sposobu zabezpieczenia placów zabaw przed dostępem zwierząt 
domowych oraz zabezpieczenia piasku w piaskownicy przed zanieczyszczeniami 
powodowanymi przez koty i ptactwo fruwające. 
Taki zapis umieściliśmy w paragrafie 4. Dodany został także punkt 2 o brzmieniu: jeżeli na 
terenie nieruchomości znajduje się piaskownica dla dzieci, regularna wymiana i 
zabezpieczenie przed dostępem psów, kotów i ptactwa fruwającego należy do właścicieli 
nieruchomości.  
 
Przewodniczący Rady powiedział że rozumie że piaskownica na terenie przedszkola jest 
Urzędu Gminy, czy kto będzie za to odpowiedzialny? 
 
Kierownik T. Jerczyński odpowiedział że odpowiedzialny będzie Dyrektor Szkoły bo 
przedszkole jest w Zarządzie Pani Dyrektor. 
 
Przewodniczący Rady zapytał o place zabaw które są np. przy remizach. 
 
Kierownik T. Jerczyński  powiedział że zostały przekazane przykrycia  do OSP w 
Biadaszkach i w Siemianicach do Pani Sołtys aby wyznaczyła kogoś żeby to zabezpieczyć.  
 
Kierownik T. Jerczyński dodał że regulamin przeglądała spółka INWESTOR i w związku z 
tym pojawił się dodatkowy zapis w paragrafie 9. INWESTOR zwrócił uwagę na to aby 
trzymając się wcześniejszych ustaleń dodać zapis: zmieszane odpady komunalne mokre i 
zmieszane odpady komunalne suche.                                                                                    
 
Wójt Gminy dodał że zapis ten powinien pojawić się we wszystkich regulaminach członków 
tejże spółki. 
 
Następnie głos zabrała Radna Pani E. Kosińska która poprosiła o dopisanie w paragrafie 4 
punkt 2 słowo: piasku w następującym zdaniu: jeżeli na terenie nieruchomości znajduje się 
piaskownica dla dzieci, regularna wymiana i tutaj dodać słowo piasku. 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała że dopiszemy regularna wymiana piasku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział że czas najlepiej zweryfikuje to co przyjęliśmy na 
poprzedniej sesji.  
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Wobec braku  pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 15-stu radnych uczestnicz ących                 
w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podj ęła uchwał ę Nr XXX/159/2012 w sprawie 
regulaminu utrzymania czysto ści i porz ądku na terenie Gminy Ł ęka Opatowska, 
 

4) Nr XXX/160/2012 w sprawie zasad udzielania stype ndiów naukowych, 
przedmiotowych, artystycznych, sportowych oraz za o siągni ęcie wysokiego 
wyniku na sprawdzianie kompetencji uczniów po zako ńczeniu szkoły 
podstawowej i po zako ńczeniu gimnazjum, 

 
Jako pierwsza głos zabrała Kierownik GZPO Pani B. Kulak która powiedziała że jeśli chodzi 
o zasady udzielania stypendiów do tej pory mieliśmy cztery rodzaje stypendiów. W obecnym 
projekcie uchwały zostały one rozszerzone, mamy sześć rodzajów. Jeśli chodzi o stypendia 
naukowe została zmieniona średnia była 5,18 w tej chwili mamy w projekcie 5,28. Natomiast 
stypendia przedmiotowe, artystyczne zostały bez zmian. W stypendiach sportowych zostało 
wyróżnione że na szczeblu powiatowym, uczniowie którzy zdobyli pierwsze miejsce dla 
zawodnika i pierwsze miejsce dla drużyny. Dodatkowym warunkiem uzyskania tego 
stypendium jest co najmniej ocena dobra z wychowania fizycznego. Kolejne stypendium 
które zostało dopisane to jest stypendium za osiągnięcie wysokiego wyniku na sprawdzianie 
uczniów klas szóstych. Stypendia te otrzymuje trzech uczniów szkół podstawowych z terenu 
Gminy Łęka Opatowska i tak samo stypendium za wyniki egzaminu gimnazjalnego. 
Otrzymuje je też trzech uczniów z terenu naszej gminy którzy otrzymali najwyższe wyniki w 
danym roku szkolnym. Kwota która została wstępnie ustalona wynosi 100 zł od stypendium. 
Istnieje także taki zapis w projekcie uchwały że każdy uczeń który osiągnie ze wszystkich 
dziedzin czyli sześć tych stypendiów może otrzymać po 100 zł za każdy. Natomiast jeśliby 
otrzymał np. ze stypendium przedmiotowego zdobyłby miejsce od I-III z matematyki i z 
języka polskiego to otrzymuje tylko jedno. Jeśli mamy stypendium przedmiotowe, 
artystyczne, naukowe, za wyniki w nauce, sportowe jeśli ze wszystkich tych dziedzin by 
otrzymał to 100 zł z każdej dziedziny.  
 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Pan L. 
Zalewski który powiedział że kryteria zostały zaostrzone bo okazało się że jesteśmy gminą 
pod tym względem bardzo pobłażliwą, chociaż doceniamy umiejętności naszych uczniów. 
Chodziło o to że tych stypendiów w porównaniu do innych gmin było za dużo i tylko sprostuje 
że maksymalnie może być pięć  stypendiów. Generalnie członkowie Komisji Oświaty Kultury 
i Sporu akceptują ten regulamin, z jednym zastrzeżeniem a mianowicie w porównaniu do 
poprzedniego projektu punkt 6-ty nie zmienił się. Zniknął punkt o brzmieniu: Komisję 
powołuje Wójt Gminy w składzie przedstawiciela Wójta Gminy, przedstawiciela Komisji 
Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. Co nam się tutaj nie podoba bo właściwie jeżeli Pan Wójt 
się zdecyduje to może powołać komisję bez udziału członków naszej Komisji. Co nie znaczy 
że bardzo nam na tym zależy ale zajmujemy się tym od kilku lat i opracowywaliśmy  ten 
regulamin, proponowaliśmy nawet aby Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu pracowała 
w komplecie .  
Drugie zastrzeżenie dotyczy zdania: opinia Komisji nie jest wiążąca dla Wójta. Jeżeli 
ustalamy regulamin i trzymamy się tego regulaminu to my nie rozumiemy dlaczego można 
albo nie można przyznać takiego stypendium, jeżeli są wszystkie punkty regulaminu 
spełnione. Uważam że należy jeżeli chodzi o powołanie, powołać  przedstawicieli albo całą 
Komisję a opinia dla Wójta powinna być obowiązująca a najlepiej byłoby to zdanie usunąć. 
 
Kierownik GZPO B. Kulak odpowiedziała że jeśli chodzi o ten punkt, moim zdaniem może 
być zapis który był w poprzedniej uchwale że decyzje o przyznaniu stypendium podejmuje 
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Wójt uwzględniając opinię Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. Zdanie w brzmieniu: 
opinia Komisji nie jest wiążąca dla Wójta możemy wykreślić.  
 
Przewodniczący Komisji L. Zalewski odpowiedział że byłby za.  
 
Przewodniczący Rady dodał że myślę że musimy zrobić to na forum ponieważ jest to kwestia 
zmian w tym regulaminie.  
 
Radny Pan J. Błażejewski zapytał czy do stypendiów sportowych mogą zaliczyć się strażacy 
którzy zajmują pierwsze miejsca na zawodach, np. chłopcy z Biadaszek zajęli I miejsce w 
zawodach powiatowych. To są strażacy nie uczniowie ja rozumiem ale praktycznie są 
uczniami.  
 
Przewodniczący Rady powiedział że są to uczniowie z terenu naszej gminy którzy w danej 
chwili nie reprezentują szkoły do której uczęszczają ale reprezentują OSP z danej 
miejscowości. Rozumiem że jest to Pana propozycja do tego regulaminu? 
 
Następnie głos zabrała Pani Sekretarz mówiąc że w drużynach sportowych w starszych 
grupach wiekowych chyba nie wszyscy zawodnicy są uczniami szkół z terenu naszej gminy, 
czy są wszyscy? 
 
Radny Pan J. Błażejewski odpowiedział że są to szesnastolatkowie. 
 
Pani Sekretarz dodała że regulamin mówi o uczniach szkół z terenu gminy, bo to by się tutaj 
trochę kłóciło. Ma być uczniem szkoły a nie mieszkańcem, czyli gimnazjum lub szkoły 
podstawowej. Jeśli któryś z uczestników jest uczniem liceum to nie wchodzi w ramy tego 
regulaminu. 
 
 Radny J. Błażejewski powiedział że czasem się tak zdarza.  
 
Pani Sekretarz zadała pytanie odnośnie zapisu który  proponuje Pani Kulak czyli rozumiem 
że już nie powoływaną komisję przez Wójta tylko Komisję Oświaty, Zdrowia Kultury i Sportu. 
Proszę tutaj sobie to dokładnie uzgodnić czy nadal ma być komisja którą powołuje Wójt w 
skład której wchodzą przedstawiciele czy wszyscy członkowie Komisji Oświaty i ktoś jeszcze 
od Wójta czy tylko Komisja Oświaty. Zapis który będzie że przez Komisję Oświaty zamyka 
drogę dla innych osób. 
 
Kierownik GZPO B. Kulak powiedziała że do tej pory było tak że była Komisja Oświaty i od 
nas był pracownik czyli ja byłam.  
 
Przewodniczący Komisji L. Zalewski dodał iż tak powinno zostać. Nie chcemy się tu zawęzić 
chętnie poszerzymy nasze grono i wydaje mi się że Pani obecność jest tu niezbędna ze 
względu na fakt zbierania tych wszystkich wniosków. Jeśli chodzi o dalsze rozszerzanie to 
pozostawimy to Panu Wójtowi.  
 
Kierownik GZPO B. Kulak powiedziała że odniesie się jeszcze jeśli chodzi o te stypendia 
sportowe, zostało zapisane że zgodnie z terminarzem kalendarza imprez sportowych. 
Ponieważ poruszaliśmy ten problem wspólnie z Dyrektorami Szkół i to właśnie po 
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rozmowach z nimi powstał ten zapis. Jest to bardzo dobre rozwiązanie bo dotyczy naszych 
uczniów z terenu naszej gminy.   
 
Przewodniczący Rady dodał że ta kwestia jest rozstrzygnięta i tego będziemy się trzymać. 
 
Radny M. Skotnik zapytał dlaczego stypendiów przedmiotowych nie można dostać dwóch 
albo trzech? 
 
Kierownik GZPO B. Kulak odpowiedziała że chodzi o to ażeby było jedno stypendium z danej 
dziedziny. 
 
Następnie Przewodniczący zwrócił się do Pana Wójta odnośnie wątpliwości związanych z 
powoływaniem Komisji oraz ze zdaniem zawartym w regulaminie: Opinia Komisji nie jest 
wiążąca dla Wójta. Bazując na wypowiedziach które przed chwilą padały jest kwestia tego że 
dotychczas ta współpraca zawarta była pomiędzy Komisją Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 
a przedstawicielem z Pana strony w osobie Pani Basi. Nie widzimy przeszkód aby z Pana 
strony był ktoś jeszcze dodatkowo ale tutaj mamy pewne wątpliwości czy nasza współpraca i 
odniesienie się do tego jak gdyby nie  zostaną zamknięte. 
 
Pani Sekretarz powiedziała że decyzję o przyznaniu stypendium podejmuje Wójt. Jeżeli 
opinia ma być wiążąca to proszę mi odpowiedzieć jaka jest decyzja Wójta żadna, decyduje 
tylko i wyłącznie komisja. Zgodnie z ustawą decyzję podejmuje Wójt, komisja jest organem 
posiłkowym, opiniodawczym a w tym momencie byśmy tą rolę niejako odwrócili.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty L. Zalewski powiedział że jest regulamin on jest jasny, 
uczeń spełnia wszystkie warunki my to weryfikujemy automatycznie wydawałoby się że jeśli 
spełnia te kryteria  to powinien te stypendium dostać, chyba że decydują o tym względy 
finansowe to znaczy nie ma pieniędzy na te stypendia. Ja mogę taką opinię wydać w sensie 
negatywnej opinii. 
 
Wójt Gminy Pan Witold Jankowski zabrał głos mówiąc że komisja weryfikuje złożone przez 
Dyrektorów poszczególnych jednostek placówek oświatowych propozycje do tego aby te 
nagrody otrzymywać pod względem merytorycznym, a formalnie decyzję zawsze wydaje 
Wójt. Przepisy jednoznacznie regulują kto wydaje decyzję. Jeśli chodzi o stronę finansową 
zawsze sprawa była jasna, że my po zebraniu informacji widzimy jakie są środki niezbędne 
które trzeba  przeznaczyć  na stypendia. Jeśli chodzi o skład komisji nie widzę żadnego 
problemu aby powołać taką a nie inną komisję do oceny złożonych wniosków. Od strony 
formalnej decyzje w każdych sprawach wydaje Wójt jako organ.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu L. Zalewski powiedział że 
proponuję aby temat już zamknąć i przegłosować. Zostawić tak jak było że Wójt powołuje 
komisję ze swoim przedstawicielem plus Komisję Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. O tyle 
mnie to uspokaja że do tej pory nie zdarzyła się sytuacja w której te stypendia nie były 
wypłacone a to jest najważniejsze w całej tej sprawie.  
 
Pani Sekretarz zaproponowała uściślić zapis w paragrafie 2 w punkcie 6: decyzję o 
przyznaniu stypendium podejmuje Wójt Gminy Łęka Opatowska po zaopiniowaniu przez 
Komisję powołaną przez Wójta w skład której wchodzą przedstawiciele Komisji Oświaty, 
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Zdrowia, Kultury i Sportu i przedstawiciele organu prowadzącego. Opinia Komisji nie jest 
wiążąca dla Wójta.   
 
Następnie Przewodnicz ący Rady poddał pod głosowanie poprawk ę w paragrafie 2 
punkt 6 w obecno ści 15-stu Radnych uczestnicz ących w posiedzeniu głosowało 15-tu 
Radnych „za”. 
 
Radny Pan J. Błażejewski wycofał swoją propozycję ponieważ dzieci nie są już uczniami 
naszej gminy 
 
Wobec braku  pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 15-stu radnych uczestnicz ących                 
w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podj ęła uchwał ę Nr XXX/160/2012 w sprawie zasad 
udzielania stypendiów naukowych, przedmiotowych, ar tystycznych, sportowych oraz 
za osi ągni ęcie wysokiego wyniku na sprawdzianie kompetencji uc zniów po 
zakończeniu szkoły podstawowej i po zako ńczeniu gimnazjum, 
 

5) Nr XXX/161/2012 w sprawie stawek podatku od środków transportowych 
 
Głos zabrał Wójt Gminy Pan Witold Jankowski który powiedział: jak wspomniałem na 
wstępie, w uchwale przyjętej przez Państwa dotyczącej stawek podatku od środków 
transportowych wkradł się błąd. W załączniku Nr 2  podjętej uchwały dnia 27 listopada w 
pozycji dotyczącej stawki podatku była kwota 2517,00 zł i ona przewyższała maksymalne 
stawki jakie były dopuszczone przez Ministra Finansów był to oczywisty błąd w związku z 
tym proponuję wielkość prawidłową czyli 2394,00 zł. Wykreślamy kwotę 2517,00 zł i 
wpisujemy prawidłową kwotę 2394,00 zł ponieważ błędnie ustalono stawkę dla ciągnika 
siodłowego o masie całkowitej nie mniej niż 12 ton a mniej niż 40 ton, która powinna wynosić 
maksymalnie 2394,29 zł a nie jak było wpisane 2517,00 zł. To jest ta prośba do Państwa.  
 
Przewodniczący Rady powiedział że jest to prośba, Pani Skarbnik mówi że musi być, bo nie 
ulega dyskusji że trzeba poprawić coś co ktoś zakwestionował w sensie błędnego zapisu.  
 
Wobec braku  pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecno ści 15-stu radnych uczestnicz ących                 
w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podj ęła uchwał ę Nr XXX/161/2012 w sprawie stawek 
podatku od środków transportowych 
 
Ad. 7 Sprawozdanie z rocznej działalno ści Komisji Planowania i Bud żetu. 
 
W tym punkcie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania i Budżetu Pani Ewa 
Kosińska, która przedstawiła sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i 
Budżetu, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
Ad. 8 Sprawozdanie z rocznej działalno ści Komisji O światy, Zdrowia, Kultury i Sportu. 
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Głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Pan Leszek 
Zalewski, który przedstawił sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 9 Sprawozdanie z rocznej działalno ści Komisji Gospodarczej. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczej Pan Grzegorz Adamski, który przedstawił 
sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej, które stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych 
Przewodniczący Rady Adam Kopis poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 
 
Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje zło żone na poprzednich sesjach 
Z powodu braku interpelacji nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje. 
 
Ad. 12. Wolne głosy i wnioski   
 
Przewodniczący Rady poinformował że po wczorajszych uzgodnieniach z Panem Wójtem 
wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy na temat projektu budżetu na 2013 rok 
odbędzie się 9 stycznia o godz. 12-tej natomiast sesja Rady Gminy odbędzie się 23 stycznia. 
Następnie zwrócił się do Pani Skarbnik z prośbą o przygotowanie i  przekazanie informacji 
Radnym o zobowiązaniach i należnościach gminy na koniec roku.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sport L. Zalewski wyraził opinię 
członków Komisji wczorajszego zgromadzenia dotyczącą zobowiązań gminy wobec 
placówek oświatowych bo tym się zajmowaliśmy, cała reszta zobowiązań leży w gestii 
Komisji Planowania i Budżetu i może Komisji Rewizyjnej. Komisja jest zaniepokojona. Mamy 
dane na dzień 26 listopada. Jeżeli chodzi o same placówki oświatowe ta kwota wyniosła ok. 
366 tys. zł, to jest duża kwota która budzi nasz niepokój. Sytuacja na pewno uległa zmianie, 
nie wiem w którą stronę, mam nadzieję że ku dołowi. Prosiłbym także o przedstawienie takiej 
informacji. Najwyższe te zobowiązania dotyczą ZUS-u za październik, ZFŚS, godziny 
ponadwymiarowe, rachunki i delegacje. Jak te zaległości wyglądają na dzień dzisiejszy, bo 
przykro jest nam mówić po raz kolejny, upominać się o pewne sprawy finansowe które 
powinny być rozwiązane jak najszybciej. To nie chodzi o naciski samych nauczycieli ale 
poczuliśmy się jako Komisja zobligowani do tego aby tą sprawę przedstawić na forum i 
złożyć odpowiedni wniosek aby ta sprawa została rozwiązania. Mam taką cichą nadzieję, 
przepraszam że psuję trochę świąteczny nastrój związany z końcem roku ale sprawa jest 
leżąca głęboko na sercu i prosiłbym Panią Skarbnik aby wlała Pani trochę ciepłych słów w 
ten nasz niepokój który ciągnie się już kilka miesięcy abyśmy mogli tego sylwestra spędzić w 
miarę spokojnie na dobrej zabawie.  
 
Pani Skarbnik odpowiedziała że zaległości z godziny na godzinę zmieniają się. To co Pan 
mówił na 26 listopada jest nieaktualne. ZUS za październik jest zapłacony, za listopad 
częściowo został do zapłaty, socjalne w ramach środków zawsze coś przelewamy. Jeśli 
wszystkie już rachunki spłyną, bo jest to okres sprawozdawczy to na 9 stycznia przygotuję 
informację o zobowiązaniach i należnościach gminy. 
 
Przewodniczący Komisji L. Zalewski dodał że martwią nas odsetki które wiążą się z 
zaległościami. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała że nie może niestety nic z tym zrobić.  
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Ad.11. Zako ńczenie obrad XXIX Sesji Rady Gminy. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 12:50 
zamknął obrady XXX sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 
      
Protokółowała:               Przewodniczący Rady   
/-/Renata Kaczmarzyk                                                                       /-/Adam Kopis 
 
 
 
 
   


